
RADA MIEJSKA 
97-570 PRZEDBÓRZ 

ut.Mostowa 29, 
pow. rado ński 

OR.0002.11.2023 
PROTOKÓŁ NR LXVII.2023 

z obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 26 września 2023 roku w sali 
konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 

Ad.1 Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 26 września 2023 roku rozpoczęły 
się o godz. 12.05. 

Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Henryk 
Wnuk. Powitał Panią burmistrz, Panią skarbnik, radnych, sołtysów oraz mieszkańców Miasta 
i Gminy Przedbórz. Podczas stwierdzania prawomocności obrad na podstawy listy obecności 
w obradach uczestniczyło 13 radnych (nb. radnych A. Wiśniewskiej-Pawelak, K. Zawiszy). 

Ad.2 Wiceprzewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym). 

Następnie radny Mroziński zgłosił wniosek o dodanie podpunktu „g" w punkcie 6 porządku 
obrad, tj. projektu uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał w/w wniosek pod głosowanie. 
Wniosek został przyjęty przy 11 głosach „za" oraz 2 głosach „nieoddanych". 
Protokół głosowania (2a) w załączeniu. 

Nie zgłoszono innych wniosków, więc wiceprzewodniczący Rady odczytał porządek obrad 
z uwzględnieniem wprowadzonego punktu do porządku obrad i poddał pod głosowanie przyjęcie 
porządku obrad po zmianie. 

Porządek obrad po zmianie został przyjęty przy 12 głosach „za" oraz 1 głosie 
,,nieoddanym". 

Protokół głosowania (2b) w załączeniu. 

Porządek LXVII sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie wyposażenia w majątek Zakładu Komunalnego w Przedborzu Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027, 
c) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2023, 
d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Przedbórz, 
t) w sprawie rozpatrzenia wniosku o powołaniu Rady Muzeum przy Muzeum Ludowym w Przedborzu, 
g) w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 
7. Zapytania i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 



9. Sprawy różne. 
1 O. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołów z poprzednich sesji. 

Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Pani burmistrz przedstawiła p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Górach Mokrych - Panią 
Monikę Milewską. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich - radny Tomasz Jarosz. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - radny Rafał Rabenda. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.6a Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyposażenia 
w majątek Zakładu Komunalnego w Przedborzu Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Protokół głosowania (6a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVII/504/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") 1 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6b Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027. 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Protokół głosowania ( 6b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVII/505/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") 1 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6c Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 
Gminy Przedbórz na rok 2023. 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Protokół głosowania ( 6c) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVII/506/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") 1 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6d Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Do obrad dołączył Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof 
Zawisza. 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 
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Protokół głosowania ( 6d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIl/507/23 została przyjęta przy 10 głosach „za", 1 głosie „przeciw" oraz 

3 głosach „wstrzymujących" i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6e Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 
trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Przedbórz 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Protokół głosowania (6e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVII/508/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6f Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 
o powołaniu Rady Muzeum przy Muzeum Ludowym w Przedborzu. 

Wobec braku pytań wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod 
głosowanie. 

Protokół głosowania ( 6f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIl/509/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") 1 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6g Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 

Pani Karina Łopacińska - pracownik Urzędu powiedziała, że odpowiedź ze Związku 
Zawodowego NSZZ „Solidarność" z pełnym uzgodnieniem projektu uchwały wpłynęła do Urzędu 
po przekazaniu przedmiotowego projektu uchwały Radzie. Projekt uchwały podlegał uzgodnieniom 
ze związkami zawodowymi: NSZZ „Solidarność" i Związkiem Nauczycielstwa Polskiego. Związki 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie wiceprzewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania ( 6g) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIl/510/23 została przyjęta przy 13 głosach „za" oraz 1 głosie „przeciw" 

i stanowi załącznik do protokołu. 

W tej części obrad wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę, po której wznowiono obrady. 

Ad.7,8,9 

Po przerwie obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny 
Krzysztof Zawisza. 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

1) Pismo od Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Kazimierza Wielkiego 
w Przedborzu dotyczące wykonania prac remontowych na dachu obiektu hali sportowej. 

Pani burmistrz powiedziała, że sprawdzono, jakie naprawy będą potrzebne i te koszty będą 
o wiele wyższe ( od wymienionych w piśmie), zatem będzie trzeba wprowadzić zadanie 
inwestycyjne do budżetu Gminy i znaleźć środki finansowe. Dodała, że będzie wykonywany dach 
na budynku SP ZOZ-u, więc wskazanym byłoby wykonanie kompleksowego remontu na dachu 
obiektu hali sportowej. Będą czynione starania wykonania tych prac w najbliższym czasie. 
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2) Pismo od Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Przedborzu dotyczące rezygnacji ze środków finansowych w wysokości 300 000,00 zł 
zabezpieczonych w budżecie Gminy Przedbórz na zakup RTG dla SP ZOZ w Przedborzu. 

Pani burmistrz powiedziała, że ta kwestia była omawiana podczas posiedzenia Rady 
Społecznej SP ZOZ-u, a także z Panią dyrektor. Czynione były starania pozyskania środków 
zewnętrznych. Dodała, że Pani dyrektor przedstawiła, iż koszt obsługi tego aparatu wynosiłby 
miesięcznie około 15 OOO zł. Przychodnia nie jest w stanie podołać takim wydatkom, ponieważ inne 
usługi musiałyby być niewykonywane. Na chwilę obecną nie stać ani Gminy, ani SP ZOZ-u na 
zakup aparatu RTG. Można wrócić do tej sprawy, jeśli pojawią się programy, z których będzie 
można ubiegać się o dofinansowanie. Dodała, że każdy sprzęt w SP ZOZ jest przydatny, ale trzeba 
mieć na uwadze aspekt ekonomiczny i wybrać to, co jest ważni ejsze dla pacjentów. Pani dyrektor 
poprosiła o zabezpieczenie środków finansowych na aparat USG. Aparat USG w gabinecie 
ginekologicznym i podczas bieżących badań jest bardziej potrzebny i wskazan ym byłoby, aby 
SP ZOZ taki aparat posiadał. 

3) Pismo od Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Przedborzu dotyczące zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Przedbórz na 
2024 w kwocie 150 000,00 zł na zakup sprzętu medycznego, tj. aparatu USG. 

Pani burmistrz wyraziła nadzieję, że Rada zabezpieczy te środki finansowe, aby aparat USG 
został zakupiony. 

4) Pismo z Nadleśnictwa Przedbórz dotyczące zaopatrzenia w wodę mieszkańców 
Reczkowa Starego. 

Pani burm istrz powiedziała, że zaopatrzeniem w wodę zajmuje się Zakład Komunalny 
w Przedborzu. Pismo od Nadleśnictwa wpłynęło do Urzędu pod koniec ubiegłego tygodnia, więc 
nie prowadziła rozmów w tej sprawie. Dodała, że trzeba będzie zrobić rozpoznanie, w jaki sposób 
Gmina mogłaby przejąć przyłącze wodociągowe. Zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków 
należy do zadań własnych Gminy, więc będzie rozmawiać z Nadleśniczym Nadleśnictwa Przedbórz 
o sposobie przekazania Gminie przyłącza wodociągowego. 

5) Wniosek od Towarzystwa Miłośników Przedborza w sprawie nadania Muzeum 
Ludowemu w Przedborzu imienia Tadeusza Michalskiego. 

Pani burmistrz powiedziała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przychyliła się 
pozytywn ie do nadania Muzeum Ludowemu w Przedborzu imienia Tadeusza Michalskiego. Była to 
osoba, która zasługuje, aby Muzeum Ludowego w Przedborzu stworzone od podstaw przez 
śp. Tadeusza Michalskiego nosiło jego imię. Jednak w sprawie nadawania imion np. parkom były 
przeprowadzane konsultacje społeczne, więc w tej kwestii również będą przeprowadzone 
konsultacje społeczne, po czym Rada podejmie stosowną uchwałę dotyczącą nadania imienia 
Muzeum Ludowemu w Przedborzu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że były rozmowy prowadzone ze śp. Tadeuszem 
Michalskim - Dyrektorem Muzeum Ludowego w Przedborzu, gdyż już wcześniej planowano 
nadanie imienia Tadeusza Michalskiego Muzeum Ludowemu w Przedborzu , ale Pan Tadeusz 
Michalski prosił, żeby uczynić to, gdy nie będzie już dyrektorem, zatem teraz będzie to uczynione. 
Będą przeprowadzone konsultacje społeczne. Rada nie jest zobligowana wynikiem konsultacji. 
Wyraził nadzieję, że nie będzie przeciwnych osób, aby Muzeum Ludowe w Przedborzu nosiło imię 
Pana Tadeusza Michalskiego. 

6) Pismo od mieszkańca Gminy Przedbórz dotyczące konfl iktu sąsiedzkiego. 
Przewodniczący Rady powiedział, że Rada nie jest odpowiednim organem do rozstrzygania 

tych kwestii. Dodał, że należy wystąpić do innych instytu cji, tj. Policji, Sądu. 
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Pani burmistrz powiedziała, że to pismo wpłynęło również do Burmistrza, więc będzie 
udzielona odpowiedź, że nie jest organem, który może podejmować decyzje wymienione 
w przedmiotowym piśmie. 

Pani Anna Więcławska - Sołtys Sołectwa Mojżeszów zapytała, dlaczego podwyższono 
stawki podatku od razu o 15%, a np. nie o 5% lub 10%? 

Pani burmistrz odpowiedziała, że podczas posiedzenia Komisji Rady przedstawione były 
dokładne kwoty. Podwyżka jest o 15%, ale nie są to duże kwoty porównując z kwotami, które nie 
były wcześniej podwyższane. Dodała, że składane oferty w przeprowadzanych przetargach 
opiewają na wysokie kwoty. Ponadto Gmina musi dokładać do oświaty, bo gdyby nie dokładała, to 
trzeba byłoby zwolnić nauczycieli. Mimo podwyżki stawek podatku o 15%, w porównaniu 
z innymi gminami, Gmina Przedbórz osiąga o wiele niższe kwoty, a inne gminy sąsiednie mają 
maksymalne stawki podatku. Gmina ma stawki w wysokości około 60%, 75% stawek 
maksymalnych, więc te kwoty nie są najwyższe. Dodała, że też jest za tym, aby nie podwyższać 
stawek podatku, ale wówczas jest niższa subwencja, niższe dofinansowania. Ponadto Regionalna 
Izba Obrachunkowa może zarzucić jej niegospodarność poprzez utratę środków finansowych 
z subwencji, z dotacji. Jej zdaniem podwyżka tych kwot nie jest aż tak drastyczna. 

Pani Więcławska powiedziała, że są gminy, które mają o wiele niższy podatek, np. 
gm. Kluczewsko, gm. Oleszno. 

Pani burmistrz powiedziała, że nie można porównywać gmin w Województwie 
Świętokrzyskim, gdzie był blok wschodni i takie pieniądze były przekazywane, że drogi i chodniki 
są nawet w lasach. Teraz wszystkie dofinansowania mają być dzielono po równo w całej Polsce. 
Chciałaby, żeby drogi i chodniki w Gminie Przedbórz wyglądały tak jak wyglądają 
w Województwie Świętokrzyskim, ale trzeba na to jeszcze poczekać. Gdy nie będzie podziału na 
blok wschodni i Polskę centralną, to dofmansowania będą zrównane. Próbuje się wyrównać 
wcześniejsze niedofinansowania, ale musi kilka lat jeszcze minąć, żeby dorównać Województwu 
Świętokrzyskiemu. Zatem gminy w tym województwie mogą sobie pozwolić na niższe podatki, 
ponieważ nie musiały dokładać własnych środków fmansowych i wykonywały inwestycje za 
otrzymane dotacje. Gmina z Rządowego Funduszu Polski Ład otrzymuje 98% dofinansowania na 
zadania inwestycyjne, czyli trzeba dołożyć 2%, więc te kwoty są niewielkie, ale z innych 
programów otrzymuje np. 55% dofinansowania. Natomiast w Województwie Świętokrzyskim 
otrzymują 80%-90%. Dodała, że być może do remontu drogi Zuzowy-Reczków Gmina nie dołoży 
własnych środków, ponieważ pozyskano środki z Nadleśnictwa Przedbórz. Zadanie to ma być 
wykonane do końca roku. W ostatnim czasie w Województwie Świętokrzyskim niemałe środki 
finansowe są przyznawane, ale są wyrównane z Polską centralną, więc trzeba cierpliwie poczekać 
na to, żeby nadrobić to, co Województwo Świętokrzyskie przez lata otrzymywało. 

Pani Więcławska powiedziała, że Pani burmistrz twierdzi, iż to nie są takie duże kwoty, ale 
jeżeli ktoś płaci na rok podatek w wysokości 3000 zł, to po tej podwyżce będzie płacił o 450 zł 
więcej, zatem to nie jest tak mało. Na terenie Gminy nie ma prowadzonych bardzo dużych 
działalności i powinno się jakoś wspomagać przedsiębiorców, a nie co roku podwyższać podatki. 
Nie tylko o przedsiębiorców chodzi, ale również podatek od domu będzie większy, także wszystko 
spadnie na mieszkańców. 

Pani burmistrz powiedziała, że można nie podnosić podatku, nie wykonywać inwestycji, ale 
wtedy mieszkańcy będą pytać, dlaczego inwestycje nie są wykonywane. Zwróciła uwagę, że 
w Gminie Wielgomłyny obowiązują maksymalne stawki podatku. 

Pani Więcławska powiedziała, że na terenie Gminy Wielgomłyny są lepsze klasy ziemi, 
dzięki czemu uzyskiwane są lepsze plony i większe zarobki. 

Pani burmistrz powiedziała, że podwyższanie stawek podatku jest obligatoryjne. Przez lata 
radni, którzy nadal są radnymi mówili, aby nie podwyższać stawek podatku. Jeżeli co roku byłyby 
podwyższane po 5%, to kwota byłaby o wiele wyższa, ale nie byłoby powiedziane, że jest to 15%. 
Poprosiła porównać stawki podatku w gminach Województwa Łódzkiego. 

Pani Więcławska poprosiła, aby inaczej patrzeć na pola, gospodarstwa mieszkańców Gminy. 
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Pani burmistrz powiedziała, że jeżeli ktoś ma pole w Województwie Świętokrzyskim to 
płaci podatek w Województwie Świętokrzyskim. 

Pani Więcławska powiedziała, że w Województwie Świętokrzyskim są niższe opłaty za 
odbiór odpadów komunalnych, niższe stawki podatku. Ponadto różne dotacje oraz pomoc suszowa 
należy się mieszkańców. Natomiast Gmina Przedbórz nie składa żadnych dokumentów o pomoc 
suszową. 

Pani burmistrz powiedziała, że na terenie Gminy szacowano szkody w rolnictwie zgłoszone 
przez rolników - susze. Odnosząc się do odbioru folii rolniczych zwróciła uwagę, że po złożeniu 
wniosku przez Gminę (do NFOŚiGW o dofinansowanie), kilka osób tylko się zgłosiło. 

Pani Więcławska powiedziała, że odbiór foli miał się odbywać w Przedborzu, a nie po 
wioskach. Gdyby odbiór był przy posesjach, to byłoby zapewne o wiele więcej chętnych. 

Pani burmistrz poprosiła o zasięgniecie szczegółowych informacji w Referacie 
Infrastruktury, Rolnictwa, Środowiska i Zamówień Publicznych, bo był problem z odbiorem folii 
rolniczych, a później nie było zainteresowania. 

Pani Więcławska powiedziała, że ludzie się wycofali, bo nie chcieli przywozić do 
Przedborza tych folii. Tak było 2 lata temu. Być może teraz jest odbiór przy posesjach. 

Pani burmistrz powiedziała, aby po rzetelne informacje w sprawie składanych wniosków 
udać się do Referatu Infrastruktury, Rolnictwa, Środowiska i Zamówień Publicznych, a w kwestii 
podatków do Referatu Finansowo-Księgowego. 

Przewodniczący Rady powiedział że kilka/kilkanaście lat temu, jeżeli ktoś odbierał folie, to 
dopłacał rolnikowi. Później rolnik musiał sobie indywidualnie poszukać odbiorcy i jemu musiał 
dopłacić. Gmina złożyła wniosek (do NFOŚiGW o dofinansowanie) i kilka osób się tylko zgłosiło. 
Trudno, żeby odbiorca folii jeździł po wioskach, bo byłyby to duże koszty. Podobnie było 
z odbiorem śmieci, gdzie samochód, zamiast PSZOK-u stacjonarnego, miał jeździć i odbierać 
odpady wielkogabarytowe i koszty wzrosły o ponad 50%. 

Ad.IO W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady zakończył 
LXVII sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 13.44. 

Protokół sporządziła: 

Podinspektor 
ds. obsługi rady 

H ~~ 
mgr Aneta ajchrzak 
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